

## Bestyrelsesmøde Skole & Forældre København

Tirsdag 15/5-2018

### 1. Traktement og formalia

#### a. Valg af ordstyrer og processtyrer

Linda er ordstyrer. Jens er processtyrer.

#### b. Godkendelse af dagsorden samt referat fra mødet d. 11.04.18

Punkt 4 og 5 udsættes, til Anders og Nils-Henrik er kommet kl. 20.00

Jens tilføjer enkelte rettelselser til referatet.

### 2. Aktuel skolepolitik

**Stoppøver i ghettoer:** Kan træde i kraft nu.

**Forslag om at UVM kan lukke skoler:** Kan først træde i kraft efter et valg pga. forligskredsen.

Landsforeningen bør tage sig af emnerne og følge med. SOF Kbh. observerer og reagerer, hvis der kommer en københavnervinkel på det.

**Københavns Kommunes økonomi:** Der er brugt fejlbehæftede tal til udligningsreformen. Og København skal aflevere p-indtægter. I alt en lille halv milliard. Det betyder, at det bliver nogle hårde budgetprocesser den næste tid. SOF Kbh. følger med og deltager, hvis der bliver demonstrationer i stil med velfærdsdemonstrationerne.

### 3. Forældresamarbejde, 4-årsplan og udskolingsmidler

#### a. Nyt fra arbejdsgruppen og mødet med direktionen d. 15.05.18

**Møde hos direktionen:** BUF har taget godt imod papiret, og vil gerne være med til at arbejde videre på det. Jesper har bedt om at få lavet et strategipapir for BUU for resten af valgperioden, som skal behandles på et møde i august.

Camilla foreslog – og vil gerne tage initiativ til det – at vi holder et møde med Jesper om papiret.

Det skal være skarpere. Det skal deles op i to. Et politik-oplæg. Hvad vil vi opnå politisk og et forvaltningsoplæg. Hvad vil vi opnå med forældresamarbejdet? Et pilotprojekt.

Jesper kan godt lide pilotprojekter. SOF Kbh. skal komme med et oplæg til et projekt, som BUF vil regne på og levere tal.

BUF er i dialog med den nye sammenlagte professionshøjskole. De undersøger, hvad forældrevinklen er i et kommende samarbejde med mellem BUF og Stefan Hermann.

Forbavsende stor åbenhed fra forvaltningens side om, at skolebestyrelsesmedlem deltager i kvalitets- og supportsamtaler mellem områdechef og skoleleder.

**Skolelederprofilen:** SOF Kbh. skal have gang i et samarbejde med skolelederforeningen, så forældrevinklen kommer med i den nye skoleledeuddannelse.

Der er brug for at mødes i arbejdsgruppen. Vi foreslår, at Kirsten sender en doodle ud med forslag til næste mødedato.

#### b. Erfaringsudveksling mellem skolebestyrelser

På dialogmødet i Ørestaden sagde Jesper, at han vil have en bedre dialog mellem skolebestyrelserne. Mikkel har spurgt Jens, om han har gode forslag til øget dialog.

Jens har forfattet et skriv med forslag. Blandt andet et forslag om, at nogen laver et forventningsbrev til skolebestyrelserne (de nye), hvor der står, hvad man forventer af bestyrelserne, og hvad de kan forvente af skolen. I dette brev kan SOF Kbh. nævnes. Forslaget er, at Jesper som borgmester sender velkomst/forventningsbrevet ud.

Camilla vil desuden give et pålæg til områderne om, at der skal holdes et årligt fællesmøde for alle skolebestyrelser i et område, og at områdechefen skal sørge for at inddrage skolebestyrelsesformænd.

Det vil være godt, at kunne komme med et udspil til, hvad der kan stå i velkomstbrevet, samt hvad samarbejdet mellem områder og skolebestyrelser konkret skal indeholde for at gøre det relevant. Sebastian tilbyder at have et oplæg klar til næste møde, under overskriften ”forventninger til samarbejde mellem skolebestyrelser og områdechef”.

Frederik om skolelederuddannelsen: har talt med Kirsten Quist i forvaltningen. Uddannelsen skal i gang til december, men de kører nu med 25-30 skoler, som er med i et forberedende forløb. SOF Kbh. mener, at vi skal være med. Det blev ikke modtaget positivt. Forældreperspektivet er ikke tænkt med i skolelederuddannelsen. Der bliver nedsat en følgegruppe til styregruppen for skolelederuddannelsen, hvor Kirsten mente at SOF Kbh. nok kunne sidde med. Jens foreslår, at Frederik tager kontakt til Morten fra landsforeningen og orienterer.

#### **4. Elevinddragelse. Eksempelprincipper. Fortsat fra sidste møde.**

##### **a. Elevrådet**

Anders har lavet et udkast til et eksempel-princip for elevinddragelser på skolerne. Princippet godkendes. Det drøftes, om udkastet skal lægges på hjemmesiden. Der tages ikke en beslutning om dette, før KFE har modtaget og kommenteret det.

##### **b. Generel elevinddragelse**

Sebastian har sendt Lergravsparkens Skoles princip for elevinddragelse rundt.

Sebastian fortæller om, hvordan deres princip er blevet til. Det drøftes, at der på vores side på hjemmesiden, hvor vi lægger eksempler på principper, også lægges en beskrivelse af, hvordan en skolebestyrelse kan udfærdige principper. Processen.

#### **5. Nyt økonomisystem i Københavns Kommune. Fortsat fra marts-mødets punkt 7.**

Noah har talt med sin souschef om den nye kontoplan, som er sendt rundt til bestyrelsen.

Souschefen fortæller, f.eks., at der er noget, der hedder ”ejendom” osv.

Anders’ administrative medarbejder fortalte, at der er kommet flere konti end oprindeligt. Men hun vil stadig gerne have, at SOF Kbh. fortsat kæmper for, at man kan have en konto til f.eks. ”engelsk”.

Det bliver nemmere for forvaltningen at sammenligne skolerne. Men det bliver sværere for skolebestyrelserne at prioritere midler til mindre områder.

Anders: det er fornuftigt med en ensartet kontoplan. Og skolerne har mulighed for at lave underkonti (10,1 – 10,2 – 10,3 osv.). Man kan stadig opsummere på konto nr. 10.

Camilla vil gerne holde møde med SOF Kbh. om kontoplanen, når det har været i gang et par måneder.

Punktet tages op løbende på hvert møde fremadrettet. Anders er tovholder.

#### **6. Røgfri skoletid. Opfølgning på besøg på marts-mødet**

SOF Kbh. lægger materialet på vores hjemmeside, og vi sender et nyhedsbrev ud, hvor emnet berøres. Links sendes ud. Linda orienterer Malou, hvad der skal lægges op og linkes til.

#### **7. Fastholdelse af elever på mellemtrinnet i den københavnske folkeskole**

Linda fremlægger en bekymring om, at der ikke er fokus på mellemtrinnet også. Familierne skal overbevises allerede i 4.-5. klasse om, at de skal blive på skolen. Relationer er uhyre vigtige på mellemtrinnet. Både eleverne imellem og mellem lærer og elever.

Sebastian: må udskolingspengene bruges på mellemtrinnet – kan man argumentere for det?

Linda fremsætter ønske om, at denne problematik med udsivning på mellemtrinnet adresseres. Løbet er nok kørt ift. udskolingsmillionerne.

Marianne finder ud af, hvilke tal Brug Folkeskolen har på udsivning på mellemtrinnet - og ellers spørger vi i forvaltningen.

Hvad vil vi? Måske have nogle eksempler på, hvordan man gør mellemtrinnet spændende. Elevinddragelse er også vigtigt her.

Det handler ikke om penge.

Marianne finder Mettes opsamling på FUTU. Vi skriver en artikel til efterårsbladet om, at det er vigtigt at have fokus på mellemtrinnet. Vi vil desuden finde eksempler på, hvad der er gode indsatser for at fastholde eleverne på mellemtrinnet.

Mette vil gerne være med i en arbejdsgruppe om fastholdelse på mellemtrinnet.

## 8. Diskussion om næste formand og rollefordeling i bestyrelsen

Drøftelse af, hvem der kunne have tid og lyst. Vi sætter punktet på igen til kommende møde.

## 9. Samarbejde med Vilde Hjerters Akademi/annonce i vores blad

Janni foreslog et samarbejde om, at vi kan søge fonde sammen.

Anders melder tilbage, at vi ikke er interesserede/har tid til at indgå i et samarbejde.

## 10. Skolebestyrelsesvalg, Status

Kampagnen kører på Facebook. Noah styrer slagets gang.

Vi tager en runde med, hvor mange der er opstillet i de enkelte skolebestyrelser. Der er overvejende positive meldinger.

## 11. Kurser

### a. Evaluering af forårskursus

Udsættes til næste gang.

### b. Efterårskursus. Status.

Tema: Forældre som ressource i folkeskolen.

Oplægsholdere: Hanne Knudsen. (magt og ansvar i forældresamarbejdet), Gro Hassel.

Workshops for de nye skolebestyrelsesmedlemmer.

Ønske om tid til sparring.

## 12. Eksterne arbejdsgrupper. Herunder:

### a. møde med direktionen 15.05.18

Forældresamarbejde. Se punkt 3.

Dialogmødet: Vigtigt at datoerne kommer ind i systemet.

Anvendelse af skolens lokaler og nøglekort. Der er ikke penge til nøglekort.

Elevinddragelse. Der var ikke så meget tid til at drøfte dette på mødet. Kom der nye input i forbindelse med forårskurset?

63 ansøgninger til de centrale puljer. Mange ansøgninger om københavnerakademiet.

Forretningsorden: Der er nedsat et udvalg med Anders og Mette, to skoleledere. Der indkaldes til et møde i august måned med formål at lave en standardforretningsorden til skoler, som ikke har deres egen.

Styrelsesvedtægten: Der er ikke et stort behov for at revidere den. Men det kan være, at områdemøderne mellem områdechef og skolebestyrelserne skal skrives ind i styrelsesvedtægten (sagde Camilla).

### b. Møde om aula. Herunder diskussion om, hvilken statistik vi ønsker vedr. Aula

Aula er afløser for forældre-intra. Den går i luften 1. august 2019. Alle skoler i hele landet på samme dag (!). Skolernes hjemmeside ændres også i denne forbindelse.

Der er ikke rigtig nogen, der har noget at skulle have sagt.

SOF Kbh. tilbød at finde nogle forskellige typer af forældre, som kan afprøve aula. Det er Københavns kommune opgave at implementere det i kommunen.

De var interesserede i at høre hvad arbejdsgruppen mente, der skulle overføres fra det gamle til det nye system.

Det store spørgsmål er, hvordan aula arbejder sammen med meebook, som implementeres løbende i 2018.

Der skal kun logges ind et sted.

SOF Kbh. fremsatte ønske om at følge noget statistik. SOF Kbh. har lovet at tilkendegive, hvilken statistik vi ønsker. Noah tilbyder at sende til rette person i BUF. Jens giver kontaktnfo.

Samt at der i aula vil være et skolebestyrelses- og kontakt-forældreområde.

BUF skriver en artikel til vores blad om Aula, med skolebestyrelserne som målgruppe.

Kommenterede [s1]: Til sommer- eller efterårsudgaven?

## 13. Godkendelse af regnskab for 2017

Revisoren har ikke kommentarer til regnskabet.

Revisoren fremsender regnskabet til Noah. Regnskabet kan som noget nyt underskrives med nemid. Hvert bestyrelsesmedlem modtager et link fra revisoren.

#### **14. Blad og nyhedsbrev. Deadline for blad er tidligere fastsat til 27.04.18**

Bladet færdiggøres i slutningen af maj, da Malou har mange eksamener. Udkommer inden sommerferien.

#### **15. Faste punkter**

##### **a. læsning af dagsorden og referat fra BUU-møderne indtil næste møde**

Linda læser seneste referat fra BUU og reagerer, hvis der er noget relevant for SOF Kbh.

##### **b. siden sidst og meddelelser**

FU: Asger fra BUF, som holdt oplæg på efterårskurset, har kontaktet Anders om, hvorvidt skolebestyrelserne har nogle områder, hvor vi ønsker indflydelse, men ikke har fået det via lovgivningen om skolebestyrelsernes arbejde. Anders nævnte to punkter.... En ting er det formelle, men noget andet er, hvordan det fungerer i praksis. Anders sender mail, som han sendte til Asger fra BUF.

Nyt fra Landsforeningen: hvad sagde vi her?

##### **c. Opfølgning på opgaveliste**

#### **16. Eventuelt og punkter til næste møde.**

(Malou skal købe en den nye udgave af skolebestyrelsens håndbog til hvert af Skole og Forældre Kbh.s bestyrelsesmedlemmer)

Janus fra nystiftede lokalafdeling i Århus har spurgt, om han må deltage i et af vores møder, og det er han naturligvis velkommen til. Han inviteres til at deltage på et kommende bestyrelsesmøde. Der er dog mange afbud til mødet den 14/6, pga. folkemøde.

Jens har fået henvendelse fra SIS med et spørgsmål om, hvorvidt de som bestyrelse kan nægte den løsning om midlertidig genhusning af nogle skoleklasser til hhv. Amagerbro og barakker.

Næste møde: Datoen rykkes fra den 14. juni. Jens sender doodle ud med forslag til tre datoer.